



الاتحاد البرلماني الدولي
من أجل الديمقراطية، من أجل الجميع.

شارع بومييه 5

صندوق البريد 330

1218 لو غران-ساكونكس

جنيف-سويسرا

www.ipu.org

الانتخابات الرئاسية للاتحاد البرلماني الدولي

سيناريو جلسات استماع المرشحين

ستجرى الانتخابات لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي بمناسبة انعقاد الدورة الاستثنائية للمجلس الحاكم للاتحاد البرلماني الدولي التي ستعقد بشكل افتراضي من 01 إلى 04 تشرين الثاني/نوفمبر 2020. وفقاً للممارسة المعتادة، ستم دعوة المرشحين إلى جلسات استماع مع أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي. تضع المذكرة الحالية سيناريو جلسة الاستماع الكاملة للعضو.

مدير الجلسة: السيد غوومين شين؛ الصين، الرئيس بالنيابة للاتحاد البرلماني الدولي
الزمان: الأربعاء، 21 تشرين الأول/أكتوبر، من الساعة 14:00 إلى الساعة 16:30، بتوقيت وسط أوروبا الصيفي
المنصة: Interprefy مع ترجمة فورية بأربع لغات (الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية، والعربية)

السيناريو

ستبدأ جلسة الاستماع بملاحظات استهلاكية للرئيس بالنيابة للاتحاد البرلماني الدولي (4 دقائق). سيلى ذلك عرضاً من كل مرشح رئاسي للاتحاد البرلماني الدولي (7 دقائق لكل مرشح) في الترتيب الذي قدموا به ترشيحاتهم:

- ✓ السيد محمد صادق سنجرائي (باكستان) – ترشيح مقدم في 09 تموز/يوليو 2020
- ✓ السيد دوارتي باتشيكو (البرتغال) – ترشيح مقدم في 21 تموز/يوليو 2020
- ✓ السيد أكمل سيدوف (أوزبكستان) – ترشيح مقدم في 01 أيلول/سبتمبر 2020
- ✓ السيدة سلمى عطاالله جان (كندا) – ترشيح مقدم في 04 أيلول/سبتمبر 2020



وسيلي العروض جلسة للأسئلة والأجوبة لجميع المرشحين مما يلي:

- ✓ مكتب النساء البرلمانيات
- ✓ مجلس منتدى البرلمانيين الشباب
- ✓ رؤساء المجموعات الجيوسياسية
- ✓ الأعضاء (موجهة إلى مرشحين أفراد أو متعددين)

ومن أجل السماح بأكبر قدر ممكن من التفاعل مع المرشحين، ستقتصر جميع الأسئلة على دقيقتين. ستتم دعوة المرشحين إلى الإجابة أولاً على مجموعة من الأسئلة من مكتب النساء البرلمانيات، ومجلس منتدى البرلمانيين الشباب، ورؤساء المجموعات الجيوسياسية خلال 4 دقائق. ستتم بعدها دعوة الأعضاء إلى الإجابة على أسئلة من الأعضاء الأفراد خلال دقيقتين. سيبدل مدير الجلسة الترتيب الذي تم به دعوة المرشحين للإجابة على الأسئلة. وسيختتم مدير الجلسة جلسة الاستماع عند الساعة 16:30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي.





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

Chemin du Pommier 5
Case postale 330
1218 Le Grand-Saconnex
Geneva – Switzerland
www.ipu.org

IPU Presidential Elections

Candidate Hearings Scenario

Elections for the position of IPU President will take place on the occasion of an extraordinary session of the IPU Governing Council to be held virtually on 1-4 November 2020. As per usual practice, candidates will be invited for hearings with the IPU Membership. The current note sets the scenario for the full Member hearing.

Moderator: Mr Guomin Chen, China, Acting President of the IPU
Time: Wednesday, 21 October, 2:00 - 4:30 pm CEST
Platform: Interprefy with interpretation in 4 languages (English, French, Spanish and Arabic)

Scenario

The hearing will begin with introductory remarks by the IPU acting President (4 min). This will be followed by a presentation from each IPU Presidential candidate (7 minutes each) in the order in which they submitted their candidatures:

- ✓ Mr. Muhammad Sadiq Sanjrani (Pakistan) – candidature received 9 July 2020
- ✓ Mr. Duarte Pacheco (Portugal) – candidature received 21 July 2020
- ✓ Mr. Akmal Saidov (Uzbekistan) – candidature received 1 September 2020
- ✓ Ms. Salma Ataullahjan (Canada) - candidature received 4 September 2020.

The presentations will be followed by a question and answer session to all candidates from the following:

- ✓ Bureau of Women Parliamentarians
- ✓ Board of the Forum of Young MPs
- ✓ Chairs of the Geopolitical Groups
- ✓ Members (addressed to individual or multiple candidates)

In order to allow for as much interaction with the candidates as possible all **questions will be limited to 2 minutes**. Candidates will be invited to respond first to the set of questions from the Bureau of Women MPs, the Board of the Forum of Young MPs, and the Geopolitical Group Chairs within 4 minutes. Candidates will then be invited to respond to questions from individual members within 2 minutes. The moderator will alternate the order in which candidates are invited to respond to questions. The moderator will close the hearing at 16:30 CEST.